
 P R O T O K Ó Ł  

z obrad V Sesji Rady Gminy Radziejów 
z dnia 27 lutego 2007 r.  

W obradach udział wzięli: 
- Radni 
- Sołtysi 
- Wójt, Zastępca Wójta i Skarbnik Gminy 

- Zaproszeni goście Pan Andrzej Fydryszak i Pan Mirosław Orłowski. 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej - ElŜbieta Radzimska 

- Pracownicy obsługujący Sesję, 

Przewodniczący Rady Gminy Stanisław śbikowski dokonał otwarcia V Sesji Rady 
Gminy, witając wszystkich przybyłych na jej obrady, następnie przedstawił 
proponowany porządek obrad. 

1. Sprawy organizacyjne: 
a) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 
b) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 
c) przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

2. Informacje dotyczące pozyskania środków finansowych z Unii Europejskiej 
na inwestycje przedstawią Panowie Mirosław Orłowski oraz Andrzej 
Fydryszak. 

3. Informacje dotyczące Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Radziejowie 
za 2006 rok przedstawi Kierownik GOPS ElŜbieta Radzimska. 

4. Plan pracy komisji finansowo-budŜetowej na 2007 rok:  
a) dyskusja oraz przyjęcie planu pracy. 

5. Plan pracy komisji rolnictwa oraz spraw socjalnych na 2007 rok:  
a) dyskusja oraz przyjęcie planu. 

6. Plan pracy komisji oświaty i kultury na 2007 rok:  
a) dyskusja oraz przyjęcie planu pracy. 

7. Plan pracy komisji rewizyjnej na 2007 rok:  
a) dyskusja oraz przyjęcie planu pracy. 
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8. Projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia wyborów Sołtysów i Rad 

Sołeckich: 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany Regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

10. Projekt uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia 
w l kategorii zaszeregowania pracowników samorządowych zatrudnionych 
w jednostkach organizacyjnych Gminy Radziejów: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

11. Projekt uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia prawa 
uŜytkowania wieczystego nieruchomości w drodze przetargu: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

12. Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie: 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

13. Dyskusja. 
14. Składanie wniosków i interpelacji. 
15. Zakończenie obrad sesji. 

Ad. 1 a)  Wg listy obecności w obradach uczestniczyło 15 radnych. 
Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał. 

Ad. 1 b)  Porządek obrad sesji został przyjęty 12 głosami. 
Sekretarzem obrad Sesji został wybrany Radny Jan OdwaŜny - 11 głosami, przy 
1 głosie wstrzymującym się, 

Ad. 1 c)  Protokół z obrad ostatniej sesji został wyłoŜony do wglądu bez odczytania. 

 

Ad. 2)  Pan Mirosław Orłowski przedstawił ogólne zasady jakie będą obowiązywały 
przy korzystaniu ze środków unijnych z budŜetu 2007-2013 w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego jako programu, który będzie zarządzany 
przez Marszałka Województwa Kujawsko - Pomorskiego. Pan Marszałek 
przygotował wykaz projektów kluczowych. Główny nacisk połoŜony został na 
komunikacje i transport (rozwiązywanie problemów komunikacyjnych poprzez 
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budowę węzłów i obwodnic duŜych miast). Te projekty jednak nie zamkną 
moŜliwości ubiegania się o dofinansowanie w ramach procedury otwartych 
konkursów. Lista projektów, jakie Gmina Radziejów chciałaby realizować 
z pomocą środków unijnych została przekazana do Starostwa Powiatowego, a za 
pośrednictwem Starosty do Marszałka Województwa. Na tej liście są między 
innymi  projekty dotyczące zaopatrzenia w wodę jak i gospodarki ściekowej. Aby 
moŜna ubiegać się o dofinansowanie np. budowy stacji uzdatniania wody, to 
aplikacja musi być oparta o przygotowane studium wykonalności do tego projektu. 
W studium tym oprócz opisania zadania związanego z ujęciem wody naleŜy 
równieŜ pokazać system gospodarki wodno-ściekowej na terenie Gminy. Wg 
informacji, jaką otrzymaliśmy od instytucji, która poprzez wozy asenizacyjne 
zbiera ścieki z szamb, ilość produkowanych ścieków na terenie Gminy to około 
150-160 tysięcy metrów sześciennych, natomiast wielkość odbieranych ścieków 
kształtuje się w granicach 20 tysięcy metrów sześciennych naleŜy przyjąć, Ŝe 
róŜnica czyli około 140 tysięcy metrów sześciennych ścieków zanieczyszcza 
wodę. W związku z tym, studium wykonalności do projekt stacja uzdatniania wody 
bez pokazania w perspektywie czasu potrzeby realizacji zadań z zakresu 
gospodarki ściekowej moŜe zostać ocenione negatywnie.  Podkreślił, Ŝe Gmina 
Radziejów powinna w najbliŜszym czasie wskazać sposoby oraz metody 
rozwiązania problemów gospodarki ściekowej, bez tego moŜe mieć problemy 
z uzyskać dofinansowania z Unii Europejskiej. 
 
Wójt Gminy - na terenie Gminy jest oczyszczalnia ścieków, która moŜe przyjąć 
ścieki z terenu całej Gminy. Największym problemem jest to, Ŝe mieszkańcy nie 
podpisują umów na wywóz nieczystości, o czym wielokrotnie dyskutowaliśmy. 
 
Pana Mirosław Orłowski pokreślił, Ŝe w związku z tym, Ŝe nie ma jeszcze 
dokładnych procedur podziału i przyznawania funduszy z omawianego programu 
operacyjnego, to teŜ nie moŜna dziś określić na jaki cel i na  jakie środki finansowe  
Gmina moŜe liczyć. 

Wójt Gminy podziękował zaproszonym gościom za przedstawione 
informacje. 

Ad. 3)  Informację z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Radziejowie za 2006 rok przedstawiła Kierownik GOPS ElŜbieta Radzimska. 
Pomoc społeczna ma na celu umoŜliwienie osobom i rodzinom przezwycięŜanie 
trudnych sytuacji Ŝyciowych, których nie są one w stanie pokonać wykorzystując 
własne uprawnienia, zasoby, moŜliwości. Z kolei system świadczeń rodzinnych 
jest wsparciem dla rodzin gorzej sytuowanych w wychowaniu dzieci oraz w 
sytuacji, kiedy w rodzinie znajduje się osoba niepełnosprawna wymagająca opieki 
i pomocy. Pomoc mogą uzyskać osoby, których dochody nie są większe niŜ 477 zł 
(osoba samotnie gospodarująca) lub 351 zł (na osobę w rodzinie). Pomoc 
społeczna w gminie Radziejów udzielana jest osobom i rodzinom przede 
wszystkim z powodu bezrobocia. 
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Ad. 4, 5, 6 i 7)  Plany pracy poszczególnych komisji na 2007 rok przedstawili 
przewodniczący komisji. Szczegółowe dane dotyczące terminów i tematyki 
posiedzeń komisji stanowią załączniki do protokółu. Plany pracy komisji na 2007 
rok zostały przyjęte przez Radę Gminy bez uwag. 

 
Ad. 8 a i b)  Projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia wyborów Sołtysów i Rad 
Sołeckich odczytał Radny Marian Bandyszewski - Zastępca Przewodniczącego 
Rady Gminy, Sekretarz Gminy Arleta Brochocka poinformowała, Ŝe został 
przygotowany harmonogram zebrań wiejskich w sprawie wyborów Sołtysów i Rad 
Sołeckich, który został rozdany wszystkim zebranym. Harmonogram ten jest 
wstępny i moŜna go w  razie potrzeby zmodyfikować. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych (w czasie głosowania obecnych było 
14 radnych). Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 9 a i b)  Projekt uchwały w sprawie zmiany Regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym odczytał Radny Marian Bandyszewski -
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy. 
Za przyjęciem uchwały z zaproponowanymi zmianami głosowało 14 radnych 

(w czasie głosowania było obecnych 14 radnych). 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 10 a i b)  Projekt uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia 
w l kategorii zaszeregowania pracowników samorządowych zatrudnionych 
w jednostkach organizacyjnych Gminy Radziejów odczytał Przewodniczący Rady 
Gminy Stanisław śbikowski. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych (w czasie głosowania było obecnych 
14 radnych). Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 11 a i b)  Projekt uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia prawa 
uŜytkowania wieczystego nieruchomości w drodze przetargu odczytał Radny 
Marian Bandyszewski - Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy. 

Wójt Gminy poinformował zebranych, Ŝe uchwała ta dotyczy gruntów po kolejce 
byłej cukrowni. Jest wola rolników, którzy graniczą z tym torowiskiem do przejęcia 
na wieczyste uŜytkowanie tych gruntów. Wszyscy nabywający zobowiązują się do 
opłacenia kosztów związanych z wykupem. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 
radnych (w czasie głosowania było obecnych 14 radnych). Uchwała została 
podjęta jednogłośnie. 

Ad. 12 a i b)  Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie odczytał 
Przewodniczący Rady Gminy Stanisław śbikowski. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych (w czasie głosowania było obecnych 
14 radnych). Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 13 i 14) Wójt Gminy poinformował, Ŝe otrzymał pismo z Agencji 
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Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Bydgoszczy dotyczące propozycji 
nieodpłatnego przejęcia nieruchomości połoŜonej w Broniewie, na której znajduje 
się oczyszczalnia ścieków. Na modernizację tego obiektu Agencja udzieli wsparcia 
finansowego. 

Radny Krzysztof Nowowiejski - złoŜył dwa wnioski. Pierwszy dotyczy uchwalenia 
uchwały dającej moŜliwość wypłaty sołtysom dodatkowego wynagrodzenia np. 
w formie ryczałtu. 
Drugi wniosek dotyczy powołania doraźnej komisji statutowej, która zajęłaby się 
pracami nad zmianami w Statucie Gminy Radziejów. 

Sołtys Piołunowa Jadwiga Małkowska wystąpiła z zapytaniem, czy jest moŜliwość 
postawienia przy świetlicy w Piołunowie pojemnika na śmieci. 

Radny Jan OdwaŜny prosił, aby na zebraniach sołeckich przekazać mieszkańcom 
jak najwięcej informacji na temat ochrony środowiska w naszej Gminie i 
zmobilizować do zawierania umów na wywóz nieczystości stałych i płynnych, bez 
których Gmina moŜe mieć trudności w pozyskaniu środków na inwestycje gminne z 
Unii Europejskiej. 

Radny Marian Bandyszewski prosił, aby na najbliŜszych zebraniach wiejskich 
zachęcać mieszkańców do posyłania dzieci do szkół na terenie gminy, 
jednocześnie informując, Ŝe Ŝadna ze szkół nie zostanie zlikwidowana. 

Ad. 15)  Przewodniczący Rady Gminy Stanisław śbikowski podziękował wszystkim 
zebranym za udział w  Sesji i zakończył jej obrady. 

  

 

Protokółowała 

Teresa Chęś 

Sekretarz Sesji 

Jan OdwaŜny 


